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Besvarelse af spørgsmål nr. 884 (Alm. del) fra Folketingets Sundheds- 

og Ældreudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 884 (Alm. del), som Folketin-

gets Sundheds- og Ældreudvalg har stillet til sundhedsministeren den 23. 

februar 2021. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF). 

 

 

 

Nick Hækkerup    

/  

Joakim Thaning 
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Offentligt



 

 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 884 (Alm. del) fra Folketingets Sundheds- og Ældreud-

valg:  

 

”Ministeren bedes redegøre for, hvad det vil koste at teste alle 

danskere to gange om ugen i så lang tid, som regeringen mini-

mum forventer, at det vil være nødvendigt, som statsministeren 

har påtalt.” 

 

Svar: 

 

De samlede omkostninger for testindsatsen i forbindelse med genåbningen 

afhænger af en række faktorer, herunder udviklingen af testteknologier, pri-

sen på test, og hvor længe der skal testes.  

 

Omkostningerne vil desuden afhænge af det konkrete test setup, som kan 

variere afhængigt af, om der f.eks. testes i de kommunale test setup, gennem 

private leverandører eller via PCR-test i hhv. sundheds- eller samfundsspo-

ret. Desuden vil volumen af test afhænge af, hvor mange der følger regerin-

gens opfordringer om test for de grupper, hvor der ikke er tale om krav.  

 

Endelig vil tidshorisonten for testindsatsen afhænge af en række ubekendte 

faktorer, herunder først og fremmest udviklingen i smitte og udrulningen af 

vacciner. Der er således stor usikkerhed om omkostningerne forbundet med 

testindsatsen, og det er for tidligt at sige noget om, hvor lang tid testindsat-

sen vil være nødvendig.   

 

Det skal desuden understreges, at det ikke på nuværende tidspunkt er rege-

ringens strategi at teste alle danskere to gange om ugen. 
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